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LUDGEŘOVICKÝ
ZPR AVODAJ

ČERVENEC 2014

LIDOVÁ PRANOSTIKA:

Když červenec pěkně hřeje,
o vánocích se zima zaskvěje.

SLOVO STAROSTY • ZASTUPITELSTVO OBCE
KULTURA • ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÁ ŠKOLA

ZÁJMOVÁ SDRUŽENÍ • SOCIÁLNÍ • ZAJÍMAVOSTI
INFORMACE A OZNÁMENÍ • SPORT • INZERCE
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Vážení spoluobčané, 

minulý měsíc se nesl nejen v duchu končící výstavby kanalizace, ale zejména ve znamení 
kultury. V pátek 6. června jsme měli možnost již podeváté přivítat v našem kostele sv. Miku-
láše jeden z koncertů Mezinárodního hudebního festivalu Janáčkův máj. Stejně jako v letech 
minulých  tento koncert navštívila řada významných hostů, mezi nimiž nelze opomenout 
biskupa ostravsko-opavské diecéze Mons. Františka Václava Lobkowicze, OPraem, zástup-
ce našich partnerských obcí a měst Tisovce, Putnoku a Noweho Żmigródu nebo starosty 
obcí Markvartovice a Kozmice. Že má tento koncert vysokou prestiž mezi návštěvníky, pro-
kázal opět téměř zcela naplněný kostel. Ředitel Janáčkova máje pan Jaromír Javůrek vysoce 
ocenil úroveň a zajištění koncertu. Musím poděkovat všem zaměstnancům obce a  školní 
jídelny, našim hasičům i policistům z Obvodního oddělení PČR Hlučín za pomoc při or-
ganizaci této akce, kde prokázali, že jsme schopni tyto koncerty skutečně zajistit vlastními 
silami na téměř profesionální úrovni. Jsem si jist, že také příští rok budou Ludgeřovice des-
tinací pevně spojenou s Janáčkovým májem. 

Další akcí, kterou mohu zhodnotit jako jednoznačně zdařilou, byla Letní slavnost. V so-
botu 21. června jsme na louce u  fotbalového hřiště společně oslavili Den obce a  vlastně 
i první letní den. Přes prvot-
ní drobnou komplikaci, kdy 
jsme se na poslední chvíli 
dozvěděli o  nařízené změně 
času posledního mistrovské-
ho fotbalového utkání mužů, 
která nám nabourala pláno-
vaný program, vše probíhalo 
zcela bez obtíží a  všichni se 
jistě dobře bavili. Své umění 
o poločasové přestávce před-
vedly mažoretky Padis, svou 
zdatnost ukázali ludgeřovič-
tí vzpěrači i  malí fotbalisté. 
Poté nám své hudební umění 
předvedli velmi nadějní kluci 
a holky ze skupiny Sekec-Mazec Band. V 19 hodin přišel zlatý hřeb programu, vystoupení 
populární slovenské zpěvačky Kristíny. Ta rozproudila svými písněmi všechny přítomné 
a po koncertě se ochotně fotila se všemi zájemci. Večer pak pokračoval dalším skvělým vy-
stoupením, tentokrát v podání skupiny NEO CHESS SUNNY Rock´n´Roll Band. Závěr 
až do půlnoci pak dotáhl moderátor a DJ Filip Talacek. Když k  tomu přičteme příznivé 
počasí a dostatek občerstvení všeho druhu, jsem si jist, že ti, kteří tentokrát nepřišli, mohou 
skutečně litovat. 

Právě na  letní slavnosti se mne několik spoluobčanů ptalo, co je pravdy na tom, že již 
nehodlám kandidovat znovu na starostu obce. Mají údajně „zaručené“ informace, že odchá-
zím pracovně do Prahy. Přiznám se, že mne tyto nesmysly docela vytočily a zcela je odmí-

Slovo starosty

starosta obce, Kristína a pořadatelky
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tám. Velmi mne potěšilo, že jsem dostal opět jednomyslnou důvěru svých kolegyň a kolegů, 
abych vedl kandidátku ČSSD jako lídr do komunálních voleb. Práce pro naši obec mne baví 
a naopak si myslím, že v současné pozici mám více možností pro Ludgeřovice zajistit další 
finance potřebné pro jejich rozvoj. Byl bych tedy velmi rád, kdyby již podobné „spekulace“ 
přestaly a ti, kteří je vypouštějí, se mne příště přišli raději zeptat ...

Mgr. Daniel Havlík
starosta obce Ludgeřovice

Z volebních místností 
23. a 24. května 2014 provázela volby do Evropského parlamentu rekordně nízká účast 

voličů – jen necelých 15 %. Je to vidět i na snímcích z volebních místností v Základní škole 
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v ul. Markvartovická, v Obecním domě, v tzv. Dolní škole v ul. Hlučínská a ve Společen-
ském domě na Vrablovci.

AV.

Zastupitelstvo obce
Z 20. zasedání zastupitelstva obce

Zasedání zastupitelstva se konalo v  sále Obecního domu 11. června. Přítomno bylo 13 
zastupitelů. Jednání sledovalo 13 občanů obce, z bohatého programu zasedání je zaujal a boha-
tou diskuzi vyvolal bod o záměru pokračovat 
s kroky směřujícími k vybudování centra obce 
na tzv. Menšíkové louce, kde by zejména byla 
pošta a  obchody. Plán původní verze toho-
to záměru, starý už 10 let, před dvěma roky 
ztroskotal na nesouhlasu vlastníka soukro-
mého pozemku zasahujícího do projektova-
ného prostoru. Přítomným byla představena 
prezentace možného řešení od projektantů 
firmy Hruška (provozuje známou síť obcho-
dů se smíšeným zbožím). Po dlouhé diskuzi 
zastupitelů i  přítomných občanů schválilo 
zastupitelstvo záměr prodat Menšíkové louku developerům, kteří budou vybráni ve veřejné 
soutěži na vybudování centra obce. Zastupitelstvo dále schválilo cenu tohoto pozemku a to 
500 Kč za čtvereční metr. Tato cena byla stanovena podle znaleckého posudku.

Zastupitelstvo mimo jiné schválilo počet zastupitelů v příštím volebním období. Bude 
jich stejně jako v současném období 19.

AV.

Výtah z Usnesení z 20. zasedání Zastupitelstva obce Ludgeřovice
(dále ZO), konaného dne 11. 6. 2014 v sále Obecního domu v Ludgeřovicích

• ZO schválilo závěrečný účet obce Ludgeřovice za rok 2013 a vyjádřilo souhlas s celoroč-
ním hospodařením obce Ludgeřovice v roce 2013, a to bez výhrad.
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• ZO vzalo na vědomí zprávu auditora o  výsledcích přezkoumání hospodaření obce za 
rok 2013.

• ZO schválilo rozpočtové opatření č. 1/2014 v rozpočtu obce na r. 2014 ve znění návrhu, 
který zpracovala a předložila k projednání ekonomka obce Ludgeřovice.

• ZO vzalo na vědomí dopis 1. místopředsedy vlády a ministra financí Ing. Andreje Ba-
biše, ve kterém žádá zastupitelstvo obce o stanovisko k hospodářské situaci obce Lud-
geřovice.

• ZO schválilo obsah písemného stanoviska obce k hospodářské situaci obce, které si vy-
žádal 1. místopředseda vlády a ministr financí Ing. Andrej Babiš a uložila starostovi obce, 
aby předmětné stanovisko zaslal nejpozději do 30. 6. 2014 na Ministerstvo financí, odbor 
12 – Financování územních rozpočtů a programové financování.

• ZO vzalo na vědomí závěrečný účet Sdružení obcí Hlučínska za rok 2013.

• ZO vzalo na vědomí Zprávu kontrolní a revizní komise Sdružení obcí Hlučínska o vý-
sledku kontroly hospodaření SOH za rok 2013.

• ZO rozhodlo o uzavření „Dohody o narovnání“ mezi obcí Ludgeřovice a Moravskoslez-
ským krajem.

• ZO rozhodlo o zrušení svého usnesení č. 10.2.a), ZO 10.2.b) a ZO 10.2.c) z 15. zasedání 
zastupitelstva obce konaného dne 12. 6. 2013, týkajícího se záměru prodeje celého po-
zemku parc.č. 2638/7 – trvalý trávní porost v k.ú. Ludgeřovice.ZO rozhodlo, na základě 
žádosti o záměru prodeje části obecního pozemku parc.č. 2638/7 – trvalý travní porost 
v k.ú. Ludgeřovice o výměře cca 750 m2. Přesná výměra bude stanovena geometrickým 
plánem, který nechá na své náklady vyhotovit žadatel.

• ZO rozhodlo, že prodej bude realizován za cenu stanovenou znaleckým posudkem, kte-
rý nechá na své náklady vypracovat žadatel.

• ZO uložilo starostovi obce zabezpečit zveřejnění záměru prodeje na úřední desce OÚ 
a způsobem, umožňujícím dálkový přístup.

• ZO rozhodlo neodprodat pozemek parc.č. 2341/1 – ostatní plocha, neplodná půda v k.ú. 
Ludgeřovice o výměře 180 m2.

• ZO rozhodlo o zrušení svého usnesení č. 5.6 a) z 19. zasedání zastupitelstva obce, kona-
ného dne 31. 5. 2006, týkajícího se záměru prodeje části pozemku parc.č. 2783/3 – za-
hrada v k.ú. Ludgeřovice.

• ZO rozhodlo, na základě žádosti o záměru prodeje části pozemku parc.č. 2783/3 – za-
hrada, v geometrickém plánu č. 2228-53/2006 ze dne 4. 9. 2006 označenou jako poze-
mek parc.č. 2783/5 – zahrada o výměře 58 m2.

• ZO rozhodlo, že prodej bude realizován za cenu stanovenou znaleckým posudkem, kte-
rý nechá na své náklady vypracovat žadatelka.

• ZO uložilo starostovi obce zabezpečit zveřejnění záměru prodeje na úřední desce a způ-
sobem, umožňujícím dálkový přístup.



LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ 7 / 2014

6

• ZO rozhodlo neodprodat pozemek parc.č. 459/2 – ost. plocha, ost. komunikace v k.ú. 
Ludgeřovice o výměře 122 m2, dle žádosti.

• ZO rozhodlo, na základě žádosti o záměru prodeje části obecního pozemku parc.č. 455 
– zastavěná plocha a nádvoří v k.ú. Ludgeřovice o výměře cca 145 m2. Přesná výměra 
bude stanovena geometrickým plánem, který nechá na své náklady vyhotovit žadatel.

• ZO rozhodlo, že prodej bude realizován za cenu stanovenou znaleckým posudkem, kte-
rý nechá na své náklady vyhotovit žadatel.

• ZO rozhodlo, že součástí případné kupní smlouvy bude i břemeno služebnosti na prodá-
vané části pozemku pro příjezd a přístup do dvorní části obecního bytového domu č.p. 54 
ve prospěch obce Ludgeřovice, pro potřeby jeho oprav a případných rekonstrukcí.

• ZO uložilo starostovi obce zabezpečit zveřejnění záměru prodeje na úřední desce OÚ 
a způsobem, umožňujícím dálkový přístup.

• ZO rozhodlo o uzavření „Smlouvy o bezúplatném převodu movitých věcí z majetku obce 
do majetku TS Ludgeřovice“ mezi obcí Ludgeřovice a obchodní společností Technické 
služby Ludgeřovice s.r.o.

• ZO rozhodlo v souladu s ustanovením § 67 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní 
zřízení), že ve volebním období 2014 – 2018 bude do zastupitelstva obce zvoleno 19 
členů.

• ZO vzalo na vědomí zástavbovou studii části tzv. Menšíkové louky v centru obce, před-
loženou obchodní společností HRUŠKA, spol. s r.o. se sídlem Na Hrázi 3228/2, Ostrava 
– Martinov.

• ZO vzalo na vědomí žádost obchodní společností HRUŠKA, spol. s r.o. se sídlem Na 
Hrázi 3228/2, Ostrava – Martinov, o odprodej pozemků o výměře 4.575 m2 v lokalitě 
tzv. Menšíkové louky za účelem výstavby a provozování prodejny potravin.

• ZO rozhodlo v souladu s ustanovením § 39 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 
(obecní zřízení), o záměru prodeje pozemků parc.č. 540/1 – ostatní plocha, jiná plocha 
o výměře 3.586 m2, parc.č. 541 – orná půda o výměře 3.745 m2, parc.č. 542 – trvalý travní 
porost o výměře 1.109 m2, parc.č. 543 – trvalý travní porost o výměře 156 m2, parc.č. 544 
– orná půda o výměře 794 m2, parc.č. 545 – ostatní plocha, jiná plocha o výměře 902 m2, 
parc.č. 546/1 – ostatní plocha, neplodná půda o výměře 763 m2, parc.č. 547/1 – orná půda 
o výměře 253 m2 a parc.č. 3683 – trvalý travní porost o výměře 62 m2, které se nacházejí 
v lokalitě tzv. Menšíkové louky.

• ZO uložilo starostovi obce zabezpečit zveřejnění předmětného záměru v souladu s usta-
novením § 39 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení) na úřední desce 
obecního úřadu a způsobem, umožňujícím dálkový přístup po dobu nejméně 15 dnů před 
projednání samotného prodeje v zastupitelstvu obce.

• ZO stanovilo, na základě Znaleckého posudku o  ceně nemovitostí č. 2014 – 1236 ze 
dne 8. 6. 2014, prodejní cenu pozemků v lokalitě tzv. Menšíkové louky, vyjmenovaných 
v bodě 9c), ve výši 500,- Kč/m2.
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Kultura
OBECNÍ KNIHOVNA LUDGEŘOVICE

Čtení dětem
Obecní knihovna se pravidelně účast-

ní celostátní iniciativy pod názvem Česko 
čte dětem. Tentokrát se čtení uskutečnilo 
5. června. Žákům 6. třídy četli starostové 
Markvartovic p. Petr Pastrňák a Ludgeřovic 
Mgr. Daniel Havlík. Četli jim z knih o his-
torii svých obcí. Žáky tak zejména seznámi-
li se složitou historií Hlučínska a nelehkým 
životem jeho obyvatel ve 20. století. Byl to 
dobrý počin k vytváření povědomí nejmlad-
ší generace o historii rodné obce.

AV.

Noc kostelů
Do této akce, která se konala 23. května, se zapojila stejně jako v minulých dvou letech, 

i  ludgeřovická farnost s  kostelem sv. Mikuláše. Návštěvníci se mohli účastnit bohosluž-
by, podrobně si prohlédnout všechny prostory kostela, přivést děti na pásmo zábavného 
seznámení se s prostorem kostela formou her a povídání, shlédnout a vyslechnout prezen-

UPOZORNĚNÍ
na změnu půjčovní doby o prázdninách a to v pondělí do 17 hod.

a v úterý do 14 hod.
Jana Baránková, knihovnice
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taci a  přednášku o  historii koste-
la, poslouchat varhanní koncert, 
účastnit se komentované prohlídky 
kostela, zaposlouchat se do vystou-
pení komorního vokálního souboru 
Cantinum Novum nebo do recitace 
duchovní poezie, vyslechnout kon-
certy ludgeřovické scholy a chrámo-
vého sboru při kostele sv. Mikuláše, 
prohlédnout si výstavu liturgických 
rouch a farních kronik.

Byl to program velmi zajímavý a výborně připravený, návštěvníci stále přicházeli v hoj-
ném počtu od večera až do půlnoci, některé body programu byly proto opakovány.

AV.

Z tradičního setkání jubilantů 
Tak jako každoročně, stejně i letos 30. května, pozvalo vedení obce všechny občany Lud-

geřovic, kteří letos dovrší 80 let nebo jsou starší, do sálu Obecního domu ke slavnostnímu 
setkání.

V  Ludgeřovicích v  současné době žije 
220 občanů osmdesátiletých a  starších. Na 
setkání jich letos přišlo 75 a s nimi přibliž-
ně 25 doprovázejících. Nejstarším v sále byl 
pan Bernard Dinter. Je mu 96 let, je také 
nejstarším mužem v obci, s manželkou Lucií 
už jsou spolu neuvěřitelných 71 let. Na se-
tkání letos bohužel nemohla ze zdravotních 
důvodů přijít nejstarší občanka obce 103 letá 
paní Anastázie Krokrová. Za vedení obce 
zde byli starosta Mgr. Daniel Havlík, mís-
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tostarosta Mgr. Pavel Lokaj a člen zastupitelstva obce pan Josef Balgar. Těm jubilantům, 
kteří neměli možnost si zajistit dopravu na setkání, umožnila obec přivezení i odvoz.

Před zahájením slavnosti hrála na podiu dechovka pana Ondruše. Při příchodu se se-
nioři podepsali do pamětní knihy obce, po úvodním proslovu si připili skleničkou vína. 
Poté jim osobně popřáli starosta obce Mgr. Daniel Havlík a místostarosta obce Mgr. Pavel 
Lokaj a předali jubilantům dárky. Na elektronické varhany hrál k poslechu Ondřej Trčka 

z Hlučína – Darkoviček. Pro přítomné byl připraven kulturní program. Žáci základní školy 
zahráli dvě humorné scénky, které byly součástí programu velké a úspěšné březnové školní 
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akademie. Řadu společenských tanců předvedl taneční pár Eva Plačková a Jiří Barč z Klubu 
sportovního tance Hlučín.

Poděkování patří Střední škole hotelnictví, gastronomie a služeb ze Šilheřovic, jejíž stu-
denti pod vedením svých učitelů po celou dobu setkání jubilantů zajišťovali pohoštění, pří-
pravu slavnostní večeře i servírování.

Pro organizátorky byla nejhezčím dárkem spokojenost všech přítomných, jejich nefor-
mální besedování o dobách minulých i o současnosti.
Těšíme se opět na příští setkání.

AV., Vlasta Bortlíková

Z velkého hudebního svátku v našem kostele
V pátek 6. června se v  ludgeřovickém chrámu sv. Mikuláše konal koncert 39. ročníku 

mezinárodního hudebního festivalu Janáčkův máj. Letos to už bylo v nepřetržité řadě po-
deváté, co se zde koncert tohoto festivalu konal. Záštitu nad koncertem převzal starosta 
obce Ludgeřovice a náměstek hejtmana MS kraje Mgr. Daniel Havlík. Koncert organizačně 
a finančně podporovala obec Ludgeřovice. Partnerem koncertu byla Nadace Leoše Janáčka.

Mezi posluchači byla řada významných hostů včetně delegace družebních měst naší obce 
z Tisovce na Slovensku, z Putnoku v Maďarsku, z Noweho Żmigródu v Polsku a starostů 
okolních obcí.

Koncert zahájili ředitel festivalu Mgr. Jaromír Javůrek a biskup ostravsko-opavské diecé-
ze Mons. František Václav Lobkowicz, OPraem.

Hráli:
Kateřina Javůrková, lesní roh
Jan Pospíšil, trombón
Lukáš Hurtík, varhany

Na programu byly skladby autorů:
Johann Christian Kittel, Johann Ludwig 
Krebs, Enrique Crespo, Antonín Dvořák, 
Klement Slavický, Petr Eben, Juraj Filas.
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Repertoár byl široký, od hudby barokní až po tu současnou. Všichni tři muzikanti byli 
hodně mladí, všichni laureáti několika mezinárodních interpretačních soutěží. Náročný 
program zvládli bravurně. U publika měli velký úspěch.

Po koncertu se v  jídelně ludgeřovické základní školy konalo přátelské setkání umělců 
s pořadateli a hosty koncertu. Setkání zahájili Mgr. Jaromír Javůrek a Mgr. Daniel Havlík. 
Poděkovali všem, kteří se na konání koncertu podíleli. Starosta obce vyjádřil odhodlání 
i nadále Mezinárodní festival Janáčkův máj podporovat a přesvědčení, že festivalové kon-
certy v ludgeřovickém kostele se budou konat i v příštích letech. Setkání mělo příjemnou 
atmosféru a zejména interpreti, nyní už v civilu, si vychutnali uvolnění po náročném a velmi 
úspěšném vystoupení.

AV.

Základní a mateřská škola
Okresní kolo soutěže Bajtík

Zájem o tuto soutěž byl opět veliký. Ve třech kategoriích soutěžilo celkem 66 žáků z 16 
základních škol a gymnázií. Téma letošní soutěže bylo „Svět techniky a já“. 

Odborná porota, složená z učitelů 
informatiky z různých škol (Jana Sa-
lamonová, Kristina Musilová, Lenka 
Bahenská, Jan Hruška a  Dagmar 
Solnická), posoudila všechny práce 
a vybrala do finálového kola pět prací 
z každé kategorie. Vybrat ty nejlepší 
práce nebylo vůbec jednoduché, pro-
tože grafické i obsahové podání pre-
zentací, ale i obrázků, bylo velmi vy-
rovnané. Natálie Antoniová z 6. B se 
umístila na 2. místě. Blahopřejeme.
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Projekt Region4Tech u nás ve škole
I  letos se naše škola zapojila do projektu Region-

4Tech, který je zaměřen na zvýšení zájmu dětí o staveb-
ní a elektrotechnické obory.

Tentokrát jsme se tohoto projektu zúčastnili my, sed-
máci. I když jsme nevěděli, co nás čeká, těšili jsme se na 
třídenní výlet na Malou Morávku.

Už po příjezdu začal bohatý program. Byli jsme roz-
děleni do skupinek a postupně jsme procházeli stanovi-
šti. První workshop byl zaměřen na elektroniku, tam si 
každý z nás sestrojil jednoduché odpočítávající zařízení. 
Další dílna byla v duchu stavebnictví, kde se nám nabízela možnost navrhovat a stavět za-
jímavé stavby. Také jsme se seznámili s GPS navigací a zajezdili si s modely aut. K večeru 
jsme se scházeli v jídelně, kde jsme hráli různé hry.

Z představy obyčejného výletu se stal opravdu úžasný zážitek. Myslím, že si všichni přišli 
na své. Každému se líbilo něco jiného. Velmi nás to sblížilo a poznali jsme se i z jiné stránky 

než jen ve škole. Prostředí bylo pro hodně 
z nás známé, protože jsme tam trávili školu 
v přírodě v době, když jsme ještě chodili 
do ZŠ Markvartovice. Čerstvého horské-
ho vzduchu jsme si sice moc neužili, pro-
tože pršelo, ale rozhodně jsme se nenudili. 
Odvezli jsme si spoustu nových zážitků. 
Někteří si tam našli i  něco, v  čem by se 
chtěli dál vzdělávat. Byla to bomba! Škoda 
jen, že workshop trval pouhé tři dny…
Nikdy nezapomeneme. 

Kristýna Tessarzová, 7. B

Den dětí
Ve dnech 23. a 30. května se uskutečnily oslavy Dne dětí. Probíhaly netradiční formou, 

zaměřenou na téma zdravotnictví. Školu navštívili záchranáři rychlé záchranné služby Sa-
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nitky - Ostrava a  studenti Střední školy zdravotní v  Ostravě. Děti si mohly prohlédnout 
sanitní vůz včetně jeho veškerého vybavení. Žáci střední školy seznámili děti s praktickými 
ukázkami první pomoci, které si potom také vyzkoušely. Děkujeme všem zúčastněným za 
velmi vydařenou akci a těšíme se na další spolupráci.

Mgr. Edita Przybylová, organizátorka akce

Hledej pramen vody 2014
I v letošním školním roce se naše škola zapojila do dalšího ročníku soutěže „Hledej pra-

men vody“, kterou každoročně organizuje akciová společnost Ostravské vodovody a kana-
lizace pro 4. ročníky základních škol. Tématem letošního celosvětového dne vody je Voda 
a energie.

Žáci 4. A třídy pod vedením paní učitelky Mgr. Aleny Rajnochové a 4. B třídy, pod ve-
dením paní učitelky Mgr. Ivany Jurákové se zapojili do soutěže počátkem března a postupně 
plnili řadu teoretických úkolů. Společnost OVAK poskytla dětem průvodkyni na cestě po 
stopách vody od pramene až do domácnosti. Stala se jí „kamarádka Voda“. Děti tak mohly 
virtuálně nahlédnout do úpravny vody v Ostravě. Dnes už vědí, kterými fázemi prochází 
voda v úpravně, jaká je souhrnná délka potrubí tvořícího ostravskou vodovodní síť. Vědí, 
kolik vody denně vyčistí čistírna odpadní vody. Děti znají cenu vody a také její složení. Dnes 
už vědí, kolik vody se v úpravně vyrobí za vteřinu, znají povrchové i podzemní zdroje pitné 
vody v Ostravě.

Děti pracovaly ve třídě i v terénu. Při plnění úkolu v terénu se podívaly na vybrané místo 
u řeky či jiné vodní plochy v Ostravě. Novinkou letošního ročníku soutěže byla průběžná 
fotodokumentace žáků, pořízená při plnění jednotlivých úkolů. Vznikla tak jedinečná foto-
-kronika.

První část soutěže děti završily vlastnoručně vyrobenou myšlenkovou mapou s názvem 
„Voda“.

Druhá část a zároveň velké finále osvětové akce „Hledej pramen vody“ proběhlo v pátek 
30. května v prostorách Slezskoostravského hradu. Děti čekalo dopoledne plné her a soutěží.
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Za každou třídu soutěžilo 5-ti členné družstvo, pro zbytek třídy byl připraven bohatý zá-
bavný program. Děti se mohly těšit na RC modely, auto na H2O, výtvarnou dílnu, program 
Janáčkovy filharmonie Ostrava, technologicky moderní kanalizační vůz Fabor a  v nepo-
slední řadě na ukázky jednotek ZS – hasiče, policii.

A jak to všechno dopadlo? 
Jak jinak, než výborně! Naše škola byla velmi úspěšná. Ze všech 18-ti zúčastněných škol 

se třída 4. A umístila na čtvrtém místě a získala účastnický list osvětové akce a pěkné dá-
rečky. Třída 4. B vybojovala třetí místo a získala jednodenní zájezd pro celou třídu organi-
zovaný CK Vítkovice Tours.

Již nyní se těšíme na další ročník této osvětové akce, která dětem přináší nejen zábavu, ale 
také nové poznatky o tak vzácné kapalině, jakou je voda.

Mgr. Ivana Juráková

Cyklisťák 2014
V termínu 3. – 6. června se konal cyklistický kurz pro žáky 8. ročníku, o který byl mezi 

žáky opět velký zájem. Ubytování bylo zajištěno v chatkách v kempu na Kajlovci, kde měli 
žáci domluvenou polopenzi. Na obě-
dy jsme se stavovali tam, kde byly 
namířeny naše trasy – na Raduni, 
v Podhradí, v Brance a v Kravařích. 
Celkově žáci ujeli asi 150 kiláčků po 
cestách i  v  terénu, což bylo pro ně-
které skoro nadlidským výkonem. 
Počasí nám přálo, jídlo bylo dob-
ré a  všichni přijeli ve zdraví. Takže 
můžeme s klidem říci, že kurz dopa-
dl výborně. 

Mgr. Petr Stočes,  
Mgr. Martin Nevřela, 

Mgr. Zdeněk Žvaka  
a Mgr. Veronika Seidlová
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Výlet devítek do Prahy
Dne 9. června jsme vjížděli do Prahy, kde nás čekaly báječné dny v naší metropoli. Prv-

ním naším cílem byla prohlídka Národního divadla. Byli jsme zvědavi, jak ve skutečnosti 
vypadá naše chlouba. Ve skutečnosti je mnohem krásnější a vznešenější než zvenku. Po pro-
hlídce jsme přešli do muzea voskových figurín – GRÉVIN. Mohli jsme vidět slavné osob-
nosti naší vlasti, ale i světové celebrity. Některé figuríny byly tak opravdové, až nás mrazilo. 

V podvečer jsme šli do předem objednané restaurace, kde jsme si pochutnali na zeleninovém 
salátě nebo pizze. Noční osvětlenou Prahu jsme si opravdu vychutnali. Všechny uchvátil 
pohled na rozsvěcující se město. Druhý den nás čekala projížďka lodí po Vltavě a muzeum, 
kde jsme se dozvěděli o historii Karlova mostu. Uctili jsme památku Lidic, taky jsme si užili 
vodních radovánek na plovárně. Závěr dne jsme prožili výstupem na Petřín. Večer se gri-
lovalo. Poslední den jsme navštívili 3D kino a po skončení projekce a následném rozchodu 
jsme vyrazili vlakem směrem domů. S dvouhodinovým zpožděním jsme konečně dorazili do 
Ostravy. Unaveni, ale s pocitem krásných zážitků náš výlet skončil.

Atletické mistrovství škol Hlučínska
Ve středu 11. června se na 

Rovninách konal 2. ročník těch-
to atletických závodů za účasti 
všech základních škol Hlučín-
ska. Soutěžilo se ve třech katego-
riích a řadě disciplín, kdy nejlepší 
tři v  každé disciplíně vybojovali 
diplom a  památeční medaili. 
Naši žáci předvedli parádní vý-
kony a vybojovali tak celou řadu 
ocenění. Všem zúčastněným dě-
kuji za vzornou reprezentaci naší 
školy a vybírám největší úspěchy 
našich žáků:
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kategorie 6. + 7. tříd:
Barbora Karásková  
– skok vysoký – 1. místo

Jakub Petermann, Matěj Madlé, Barbora 
Karásková, Kristýna Tessarzová  
– štafeta – 2. místo

Jakub Petermann – skok daleký – 3. místo

Matěj Madlé – skok vysoký – 3. místo

Lukáš Rozehnal – 60 m – 3. místo

Kristýna Tessarzová  
– skok daleký – 3. místo

kategorie 8. + 9. tříd:
Kateřina Konetzná  
– skok vysoký – 1. místo

Nicolas Hodan – skok vysoký – 2. místo

Simon Čermák – skok daleký – 2. místo

Mgr. Petr Stočes

Rozloučení na prázdniny
V červnu si každý učitel i žák uvědomí, jak nám ten čas rychle letí. Není to tak dlouho, 

co jsme v září uslyšeli první zvonění. Všichni jsme byli po prázdninách odpočatí, plní elánu 
a nadšení z nového školního roku.

Celý školní rok jsme se pěkně bavili – hráli, malovali, tvořili, zpívali a společně se svými 
učiteli se snažili dělat to, co nás baví. Kromě pravidelných kroužků se žáci zúčastnili i dal-
ších akcí, kterých nebylo málo.

Umístění nejlepších žáků v různých soutěžích zdokumentovaly školní noviny a také je 
můžete spatřit na webových stránkách školy.

Taky se loučíme s deváťáky, které čeká střední škola. Přejeme jim v dalším studiu i v ži-
votě hodně úspěchů. Doufáme, že budou rádi vzpomínat na naši ,,základku“ a přijdou se na 
nás podívat. 

Všem kamarádům, učitelům i přátelům školy přejeme pěkné prázdniny plné sluníčka a poho-
dy. Po prázdninách opět na viděnou.

Prázdniny jsou tady…
Měsíc červen je náročný. Jedna akce za 

druhou. Nejprve jsme s dětmi oslavili jejich 
svátek na Pony ranči jízdou na koních, ob-
čerstvením, hledáním pokladu, soutěžemi 
a malým dárečkem pro všechny.

Navštívili jsme Den otevřených dveří 
u  Záchranného útvaru v  Hlučíně, ukonči-
li jsme plavecký kurz, kam jsme dojížděli 
s naší školou, navštívili jsme Divadlo loutek, 
Evropskou dopravní školičku pro děti z MŠ 
v Ostravě, připravili pro děti Noc v MŠ.
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Se školním rokem jsme se rozloučili na Zahradní slavnosti. Prostě jedeme na doraz až do 
prázdnin, na které se všichni moc těšíme.

Během školního roku jsme spolu s dětmi zažili hodně pěkných chvil a snad jim zůstanou 
jen pěkné vzpomínky na bezstarostné dny, které prožívají spolu s kamarády. Rozloučili jsme 

se se 7 předškoláčky a jednou dívenkou, která se přestěhovala do Ostravy. Uvolnilo se 8 míst 
pro naše nové kamarády, ale nestačilo to. Školka by musela mít ještě jednu třídu, abychom 
mohli přijmout všechny děti.

Nerozloučili jsme se pouze s dětmi, ale také s mojí kolegyní Irenou Florkovou, se kterou 
pracujeme od roku 1998. Chceme jí popřát, aby byla stále plná optimismu, elánu, síly a dob-
ré nálady a mohla se naplno věnovat svým vnoučatům a rodině.

A všem čtenářům krásné a sluníčkové prázdniny a dovolenou!!!

  Bc. Pavla Olšáková, vedoucí uč. ZŠ a MŠ Ludgeřovice

Zájmová sdružení
Poznávací zájezd Krušné Hory 

Zájezd pořádaný Klubem důchodců Vrablovec byl velice hodnotný. Byl přizpůsoben věku 
i zdravotnímu stavu našich členů.

Vše bylo perfektně připraveno, každý den od rána do večera jsme měli zajištěný program. 
Měli jsme vynikající průvodkyni, která se o nás po celou dobu dobře starala.
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Již 1. den nám cesta směrem na Jáchy-
mov, kde jsme byli ubytováni, velmi dobře 
ubíhala. V bezpečnostních přestávkách jsme 
navštívili město Litomyšl, rodiště Bedřicha 
Smetany, pak Žatec, kde jsme měli zajiště-
nou prohlídku muzea pivovarnictví spoje-
nou s ochutnávkou piva a poté jsme si cestou 
prohlédli zříceninu hradu Hasištejn.

2. den nás čekal Blatenský vrch, Vlčí 
jámy, Horní Blatná, Plešivec a  významné 
turistické středisko Potůčky, které leží na 
hranici s Německem.

3. den jsme vyjeli na Klínovec, nejvyš-
ší horu Krušných Hor (1244 m), navštívili 
Boží Dar proslulý těžbou stříbra, prošli jsme 
Božidarské rašeliniště. Odpoledne jsme 
navštívili letecké muzeum v Kovářské, kde 
jsou umístěné unikátní exponáty z největší 
letecké bitvy u nás.

4. den jsme strávili v nejmenších lázních 
ČR, v Jáchymově, prohlédli jsme si Špitální 
kostelík, muzeum, štolu, lázně, kostel sv. Já-
chyma (vše s tamními průvodci). Večer byl pro nás připraven večírek s tancem.

5. den jsme navštívili Ostrov nad Ohří, prohlédli jsme si klášterní areál, zámecký park, 
který je označován jako osmý div světa, letohrádek uprostřed parku, odpoledne pak zámek 
v Klášterci nad Ohří, prošli jsme si rozsáhlý zámecký park a malinké lázně Evženie.

6. den jsme navštívili světoznámé lázně Karlovy Vary.

Všichni jsme byli spokojeni a těšíme se příští rok na další poznávací zájezd.
Eva Vojevodová, předsedkyně Klubu důchodců Vrablovec

Hasiči se prezentovali před dětmi
V rámci dětského dne zavítala jednotka ludgeřovických hasičů do MŠ Hlučínská.

V pátek, 30. května dopoledne, předvedlo šest členů vý-
jezdové jednotky svou techniku těm nejmenším. Místo vel-
kokapacitní cisterny tentokrát do školy zavítala osádka DA 
Ford Transit. Kromě natěšených dětí ukázky téměř vždy 
provází také nepřízeň počasí. Ani letošek nebyl výjimkou. 
Hasiči však na situaci zareagovali a po domluvě s personálem 
předvedli své vybavení uvnitř školky.

Začátek patřil tradičním otázkám typu tísňová čísla ha-
sičů, a co takoví obecní hasiči vlastně dělají. Dospělí se pak 
např. dotazovali na uvolňování hasičů ze zaměstnání, či 
kroužek mladého hasiče. Po zjištění základních informací 
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o hasičích následovalo představení hasičovy výstroje. Děti se tak srozumitelnou formou do-
zvěděly, co vše musí mít hasič při zásahu na sobě a z jakého důvodu. 

Dětem byly také představeny typy zásahů, na které jednotka vyjíždí. Záhy tedy zjistili, 
že hasiči nejen hasí, ale také bojují proti velké vodě, popadaným stromům, poskytují před 
lékařskou pomoc, snáší pacienty, likvidují nebezpečný hmyz a mnohé jiné. Zkrátka, že 
dnešní doba z nich udělala holku pro všechno. Do školky jsme samozřejmě donesli i pod-
statnou výbavu našeho Fordu, takže se dětem naskytl pohled na celou řadu předmětů. Ty 

bezpečné si pak děti mohly samy odzkoušet. Jednalo se např. o helmy, zásahové kabáty, 
spoje hadic do sebe, výstražné světélkující „puky“ na cestu, vesty do vody, či včelařskou 
kuklu. 

Počasí projevilo také svou vlídnou tvář a tak na konci výkladu bylo rozhodnuto o chvil-
kovém pobytu na zahradě školky. Zde hasiči dovezli své vozidlo. Děti si prohlédly prostory 
ve vozidle. Hitem se však nakonec stalo stříkání proudu vody z  vysokotlakého hasicího 
zařízení. Děti, včetně paní ředitelky, si vše dokonale vyzkoušely. 

Každá příjemná chvíle vždy končí, aby jiná mohla začít. Proto se naši hasiči rozloučili 
a závěrem samozřejmě také zahoukali. 

Ing. David Lange, Jednotka dobrovolných hasičů Ludgeřovice

Kácení obecního máje
Ludgeřovičtí hasiči po-

stavili máj ve středu obce na 
Menšíkové louce a učinili tak 
první krok k  obnovení nej-
méně 10 let přerušené tradice 
obecní májky. Stavění po-
čátkem května se muselo pro 
nepříznivé počasí obejít bez 
publika.
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Na kácení v  posledním 
májovém dni se naštěstí vy-
časilo a  mohla se tak usku-
tečnit hezká jarní slavnost. 
První zásek provedl starosta 
obce Mgr. Daniel Havlík. Po 
něm se v  rubání vystřídalo 
několik mladých hasičů. Vše 
proběhlo hladce a májka pad-
la na očekávané místo. Zbývá 
dodat, že na májku byl využit 
kmen nádherného stříbrné-
ho smrku, který do prosince 
minulého roku stával před 
budovou mateřské školky na 
Vrablovci, byl skácen a použit 

jako obecní vánoční strom na Menšíkové louce. Tento krásný strom tak byl na konci své 
existence středobodem dvou vydařených setkání občanů a to při slavnostním rozsvěcování 
obecního vánočního stromu a při kácení obecního máje.

AV.

Sociální
INFORMACE Z CHARITY HLUČÍN
Sběr šatstva

Je tomu jen pár měsíců, kdy Charita Hlučín obnovila pravidelný sběr obnošeného šat-
stva. Přesně je znovuoživení této aktivity datováno čtvrtkem 13. února tohoto roku. Po 
pěti sběrových akcích můžeme směle konstatovat, že lidé si k nám opět našli cestu a při-
nášejí množství skutečně hezkých oděvů, bot i jiných doplňků. Protože jsme slibovali, že 
hlavními příjemci budou lidé bez domova a  sociálně slabší občané žijící na Hlučínsku, 
provádíme po každém sběru hrubé třídění, kdy nejžádanější kusy oděvů ponecháváme 
u nás. Zbytek, jak jsme deklarovali, přebírá Charita Hrabyně, která realizuje další třídění 
a v případě potřeby nás zpětně zásobuje. Od února nás navštívilo již několik desítek po-
třebných, kterým jsme vydali trička, bundy, kalhoty, spodní prádlo, boty, ale také několik 
spacích pytlů a jeden stan. Považuji za nesmírně důležité, že se jedná o pomoc adresnou, 
která má své konkrétní „tváře“.

Naše rozhodnutí o dalším pokračování sběru je tedy vcelku jednoduché. Pouze v měsíci 
červenci bude provozní přestávka, ale již 15. srpna v 15.00 hodin opět začínáme. Pro Vaši 
lepší orientaci zveřejňujeme všechny další termíny až do konce roku 2014: čtvrtek 11. září, 
čtvrtek 16. října, čtvrtek 13. listopadu, čtvrtek 11. prosince. Děkujeme Vám za spolupráci 
a ochotu podělit se s druhými. Bližší informace naleznete v našem letáku nebo na webových 
stránkách www.charitahlucin.cz v sekci Humanitární pomoc.
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Pečovatelská služba
V posledních měsících se stává, že občané některých obcí dostávají do svých schránek 

nabídky nejrůznějších pečovatelských služeb. Dopředu je potřeba říci, že Charita Hlučín 
se v žádném případě neobává konkurence, která i k sociálním službám patří a získat by na 
ní měli především klienti. Ovšem považuji za svou povinnost upozornit na úskalí, které se 
pojí s tím, že řada pečovatelských služeb funguje komerčně bez tzv. registrace na Krajském 
úřadě Moravskoslezského kraje. Co tato skutečnost znamená? Zákon č. 108/2006 Sb., o so-
ciálních službách stanoví, že „sociální služby lze poskytovat jen na základě oprávnění k poskyto-
vání sociálních služeb“. Toto oprávnění se získává již uvedenou registrací. Není-li registrace, 
nejedná se o sociální službu! A kdo poskytuje sociální službu bez registrace, porušuje tím 
zákon a dopouští se správního deliktu, za což je tímto zákonem stanovená sankce ve výši  
1 000 000 Kč. Je tedy zcela zřejmé, že fyzická nebo právnická osoba, která poskytuje sociální 
služby (byť např. právě pečovatelskou službu jinak nazve nebo doplní o služby další), aniž je 
registrovaná, jedná protizákonně a vystavuje se riziku tvrdých sankcí. Co musí pečovatelská 
služba, která je sociální službou, nabízet, je rovněž stanoveno v zákoně a dále specifikováno 
v prováděcí vyhlášce č. 505/2006 Sb.

Proto je nekalou konkurencí, pokud někdo prezentuje, že poskytuje pečovatelskou 
službu a zajistí pečovatelské úkony seniorům a  lidem se zdravotním postižením, i když 
to ve skutečnosti nesmí. Je-li totiž služba registrovaná, má řadu povinností, zatímco ne-
registrovaní se jim vyhnou. Přitom se jedná o zcela zásadní věci, které rozhodují o kvali-
tě služby a její transparentnosti. Můžeme zde zmínit alespoň standardy kvality sociální 
služby, povinné vzdělávání všech pracovníků, povinné pojištění sociální služby za škody 
způsobené klientům a  individuální plánování, což je alfa a omega každé služby. Maxi-
mální výše úhrad registrovaných služeb je omezená prováděcí vyhláškou a našli bychom 
mnoho dalších příkladů. Ti, kteří konají svou činnost v souladu s legislativou, musí všech-
na nařízení plnit a respektovat a samozřejmě také zahrnout do svých nákladů. Důležité 
je ještě zmínit, že služby s registrací podléhají velmi přísné inspekci kvality, agentury bez 
registrace se jí rovněž vyhnou.

A jaký důsledek může mít toto všechno pro klienty? Pro ty, kteří mají příspěvek na 
péči, platí, že z  něj mohou hradit sociální služby, ale ne soukromé firmy, které tuto 
činnost provozují např. na živnostenský list. Výjimku, kdy není potřeba se registrovat, 
nalezneme v zákoně pouze pro rodinné příslušníky a pro asistenty sociální péče. Existuje 
samozřejmě praxe, kdy péči zdánlivě poskytuje rodinný příslušník, který je zapsán jako 
pečující osoba, tedy příspěvek na péči dostává on, ale skutečnou péči poskytuje neregist-
rovaná agentura, kterou si rodinný příslušník platí. Tímto způsobem dochází k vyvádění 
peněz ze systému sociálních služeb a v konečném důsledku k poškozování všech daňo-
vých poplatníků.

Charitní domov sv. Mikuláše – co za peníze nekoupíš?
Ne vše lze koupit za peníze. A zdaleka ne vše, co za peníze koupit lze, lze koupit 

všude. Tento poněkud zvláštní úvod jsem zvolil pro krátký článek, který je reakcí na 
několik ohlasů, se kterými jsem se, stejně jako někteří kolegové, před nedávnem setkal. 
Údajně je potřeba za zařazení do seznamu žadatelů o  místo v  Charitním domově sv. 
Mikuláše v Ludgeřovicích – domově pro seniory, složit tučnou částku. A za přijetí prý 
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také. Není možné zjistit, odkud tyto nepravdivé informace pocházejí a ani se po jejich 
původu nemíním pídit. Ale co učinit chci a musím, je jejich razantní odmítnutí. Od 
roku 2005, kdy jsem se stal ředitelem Charity Hlučín, pod kterou Domov sv. Mikuláše 
patří, se nikdy nestalo, že by byl kdokoliv přijat jako klient, natož jen do seznamu ža-
datelů, na základě toho, že složil, daroval nebo jinak poskytl jakoukoliv finanční částku 
či protislužbu. Šli jsme dokonce tak daleko, že nabídky finančních darů před přijetím 
nebo při přijetí automaticky odmítáme. Nepřejeme si ani stín podezření, že by snad 
mohla rozhodovat tučnost konta o  tom, kdo do Domova nakonec nastoupí. Chtějí-li 
rodinní příslušníci klienta (dle nového občanského zákoníku již navíc nesmíme přijmout 
dar přímo od klienta) Domovu nějakou částkou přispět, mohou tak učinit až po delší 
době v řádu měsíců, když budou s našimi službami spokojeni. Přijetí, jednoduše řečeno, 
není podmíněno sponzorským darem, a byť jen jednání o něm před přijetím je přímo 
nežádoucí. Místo v  Charitním domově sv. Mikuláše zkrátka nelze koupit. Nad vším 
samozřejmě bdí pětičlenná výběrová komise, jejíž složení je takové, že jakákoliv účelová 
manipulace je vyloučena.

Jistě se najdou i  názory, které budou tvrdit opak, že přijetí daru před přijetím do 
pobytové služby je zcela legitimní a ekonomicky ospravedlnitelné. Tento názor nikomu 
neberu, nicméně náš přístup je takový, jak jsem ho výše prezentoval. A nemíníme ho 
měnit.

Lukáš Volný, ředitel Charity Hlučín

Zajímavosti
Ta naše pošta…

Naše obec, jedna z největších na okrese, bude mít kanalizaci, opravené cesty, určitě bude 
přibývat i nová výstavba rodinných domů.

Co však už je unikát, je naše pošta. Začnu u parkování a vyjíždění z něho, což je téměř 
vždy spojeno s nebezpečím tragické havárie. Toto nebezpečí je dáno nešťastným umístěním 
pošty v zatáčce. Možná že toto místo by vyhovovalo v šedesátých letech minulého století, 
kdy po silnici projelo jedno auto za hodinu.

Dále nás čekají u  vstupu před schody roztrhané a  špinavé čističe bot. Ale při vstupu 
do místnosti pošty na nás dýchne nejen minulé století, ale také vydýchaný vzduch, dusno, 
horko a skla přepážek polepené vším možným, co zdaleka nesouvisí s účelem pošty. Taková 
samozřejmost, jako platit kartami, mimo kartou ČSOB, je rovněž nemožná.

Za přepážkami pracují pracovnice, které přes toto hrozné prostředí umí ještě vyloudit 
úsměv.

Je mi jasné, že pošta není v kompetenci naší obce, je pouze v obecních prostorách. Za 
úroveň pošt zodpovídá ministerstvo vnitra, které je bohužel daleko a ještě k tomu v Praze. 
Myslím si, že vedení naší obce by mělo najít pro poštovní úřad důstojné místo a jednat s pa-
třičnými orgány, aby se situace zlepšila. Naše obec a naši obyvatelé by si určitě zasloužili 
poštovní služby hodné 21. století.

Arnošt Gregořica
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BAMOKA – BMW MOTORRAD 
TOUR 2014 – BAJKÁÁÁL
A proč právě?: 
BA – Bajkal, MO - Mongolsko, KA – Ka-
zachstán

A proč právě tam?:
Byl únor roku 2013 a  rodina se sešla 

u příležitosti 84. narozenin naší mamin-
ky Františky a jak tak sedíme a klábosíme, 
jak už to při takových příležitostech bývá, 
ptá se mne nejstarší bráška Petr: „A  kam 
jedeš letos Helmute na motorce?“ A  já po-
vídám, že máme již rozplánované dvě cesty 
s  ženou Olinkou do řecké Vrasna, kde to oba 
milujeme a druhá motocesta, již co by ,,pánská jíz-
da,‘‘ směr Ukrajina – Moldávie – Oděsa a přes Rumunsko 
a Maďarsko domů. A bráška povídá: „Víš, když náš táta žil a já se jej jednou zeptal na jeho 
nesplněný sen, touhu či přání, otec bez zaváhání řekl: „Chtěl jsem vidět jezero Bajkal!“ Já na 
to: „OK, OK, ale proč mi to říkáš až nyní, já na letošek mám cesty naplánované, tak budu 
muset k Bajkalu až příští rok ?!“ „Ne ne“, na to Petr, „já Tě nechci mít na svědomí, to nebylo, 
jako že někam musíš jet...“ Ale já vždy, každou svou cestu plánuji, musím mít cíl a itík kudy 
tudy. A nyní se naskytl krásný plán, splnit otcův sen. Myšlenka na cestu k Bajkalu mne od 
dané chvíle neopustila ani na vteřinu a žena vycítila, že je ,,zle‘‘, že již se mnou nikdo a nic 
nehne. Smířila se, že cestu plánuji, ale nejvíce či nejdéle se smiřovala s myšlenkou i skuteč-
ností, že se na danou cestu nikdo nechtěl přidat. Já byl rozhodnut a Olinka posléze i smířena 

s tím, že jedu sólo, tedy 
jen já a  má motorka. 
Letos v  lednu ovšem 
jednu sobotu zadrn-
čel mobil a na druhém 
konci v  éteru Pavel – 
biker z  Podkrkonoší, 
stejně postižený jako 
já. Dočetl se na webu, 
že jedu na Bajkal sám 
a zda by se mohl přidat. 
Mohl. A  tak se ženě 
ulevilo a  já získal par-
ťáka na cestu dlouhou 
cca 20 tis. km.

Chceme jet vše po 
ose: Slovensko – Ukra-
jina – Rusko – Kazach-
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stán – opět Rusko – Mongolskem znovu do Ruska k  jezeru Bajkal, kde umístíme tátovu 
podobiznu se vzkazem, někam nad jezero Bajkal, ať má táta hezký výhled. Věřím, že celou 
mou, naši, pouť bude shůry pozorovat a dohlížet na nás, ať se v pohodě a bez újmy vrátíme 
k rodinám zpět.

Nu a pak již jen cca 9 tis. km matičkou Rusí a  jsme opět doma. Tak nám držte palce 
a půjde-li vše tak, jak plánuji a zamýšlím, mělo by z cesty vzniknout i DVD díky outdoor 
kamerkám, jimiž budeme to nej z cesty dokumentovat, natáčet a fotit, jelikož foťáky ,,po-
táhnu‘‘ dva.

 Helmut Šafarčík

Den odjezdu 
BAMOKA – BMW MOTORRAD TOUR 2014 – BAJKÁÁÁL

Jak jste měli možnost se dočíst 
v  předcházejícím příspěvku, na 
cestu dlouhou 20 tis. km se vy-
dali předseda TJ Ludgeřovice p. 
Helmut Šafarčík a jeho známý 5. 
června 2014. Část cesty je dopro-
vodí několik dalších motocyklo-
vých nadšenců. V  den odjezdu 
se konala na parkovišti restau-
race AM Caffé rozlučková párty 
s  rodinou, známými a příznivci. 
Motorky naložené neuvěřitelnou 
spoustou věcí potřebných na tak 
dlouhou cestu byly předmětem 
velkého zájmu. Pan Helmut Ša-
farčík také ukázal plaketu s fotografií svého otce, kterou připevní na strom na břehu Bajkalu.

Domů by se měli vrátit za dva až tři měsíce. Přejeme šťastnou cestu!!!
AV.
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Pan František Pavlenka
je už čtyři roky upoután na 
invalidní vozík, přesto je v pohodě 
a žije naplno

Narodil se v Hati 28. srpna 1934. 
Letos se tak dožívá osmdesátky. 

Otec horník měl kamarády mezi 
českými strážníky střežícími v Hati 
tehdejší hranici s Německem. V di-
vokých dnech po podepsání mni-
chovské dohody (září 1938) se do-
zvěděl, asi od známých ze sousední 
německé vesnice, že Hitlerovi vojáci 
Hať každou chvíli obsadí, proto utíkal české strážníky varovat. Obsazování mezitím začalo, 
padlo několik výstřelů, jeden ho zabil. Němci si jej přivlastnili jako svého hrdinu a prvního 
padlého z Hati pro Říši. Uspořádali mu parádní pohřeb. Františkově mamince s pěti dětmi 
se pak nežilo lehce, po válce měla v Československu navíc velké starosti a nepříjemnosti 
jako vdova po „německém hrdinovi“. Příběh jeho otce měl dopad i na Františka. Základní 
vojenskou službu absolvoval u PTP a to bez přísahy.

František se vyučil tesařem, nastoupil do práce u VOKD. Po několika letech večerně 
vystudoval průmyslovku a stal se mistrem. V roce 1972 jej začalo zlobit zdraví. Žilní ne-

dostatečnost v nohách a začínající cukrovka po 
čase začala omezovat jeho pohyb, už nemohl 
skákat po lešení na stavbách. Čtrnáct let, až do 
odchodu do důchodu v roce 1994, pak učně učil 
strojnímu obrábění dřeva.

Oženil se v roce 1960, se ženou Annamarií 
má dvě dcery a syna. V letech 1962 až 1966 své-
pomocí postavili v  Ludgeřovicích v  ulici Nad 
Tratí rodinný dům, v němž bydlí s manželkou 
a rodinou dcery Olgy dodnes.

Jeho životními koníčky jsou včely a zahrada. 
Dlouhá léta byl aktivním členem Českého sva-
zu zahrádkářů a Českého svazu včelařů. Jako 
tesař odpracoval spousty hodin jako brigádník 
v tehdejších „akcích Z“ na stavbě školní druži-
ny, zdravotního střediska a pošty. 

Po odchodu do důchodu se Františkovy 
problémy s žilní nedostatečností a cukrovkou 
postupně zhoršovaly, prodělal řadu operací 
nohou. Po té poslední nastaly vážné kompli-
kace, levá noha začala za silných bolestí odu-
mírat, po několika částečných amputacích 



LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ 7 / 2014

26

před čtyřmi lety přišel o  celou 
nohu. Byl to pro něj strašlivý 
šok. Naštěstí celá jeho rodina se 
pustila do řešení nastalé situace. 
V  krátkém čase provedli po-
třebné stavební úpravy v  domě 
jako rozšíření dveřních otvorů 
nejméně na 80 cm, doplnění 
řady madel v koupelně, na WC 
a  hlavně postavení venkovního 
výtahu. Venku vybudovali bez-
bariérové cesty po pozemku, do 
skleníku, do dílny atd. Pořídili 
dva invalidní vozíky, jeden ruční 
pro pohyb po domě, druhý elek-
trický pro pohyb venku. Celá rodina, zejména manželka a dcera Olga, se starají o to, aby 
mohl žít naplno.

Sám pan František je tvrdý chlap. Nikdy to nevzdal a sám dělá vše, aby žil tak, jak byl 
zvyklý. V domě i na zahradě je díky provedeným úpravám zcela samostatný, sám si také pí-
chá insulin. Stále něco kutí v dílně. Na vozíku sám jezdí do přírody, do kostela, na hřbitov, 
k lékaři, nakupovat do Petřkovic (u Hrušky a Veličky mají bezbariérový přístup). Na maso 
k Janusovi na vozíku vjet nelze, zvenku však zaťuká na okno a prodavačka za ním přijde. 
Do Petřkovic i Ludgeřovic jezdí na fotbal. Zaučuje vnuka pracovat se včelami, mají 10 úlů. 
Pěstuje zeleninu ve skleníku. Čte, sleduje dění v rodině, v obci i ve státě. Kritizuje přístup 
některých k přírodě, k veřejnému pořádku. Je prostě stále aktivní a dobrá nálada ho neopou-
ští. Celá jeho rodina včetně šesti vnoučat a dvou pravnoučat je zvyklá se pravidelně scházet 
a postarat se o nejbližší potřebné, takže prakticky nikdy není sám. Ví, že doma s rodinou 
bude až do konce svého života.

Do dalších let přejeme panu Pavlenkovi hlavně zdraví, hodně elánu a radosti ze života 
a ze své rodiny.

AV.

Informace a oznámení
Jubilanti – červen 2014
Eliška Konetzná 99 let 
Augusta Šimánková 94 let
Matylda Kristová 85 let
Antonín Kubošek 85 let
František Uher 85 let



7 / 2014 LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ

27

Termín svozu velkoobjemových 
a nebezpečných odpadů 

Sobota 26. 07. 2014

Zloději opět v akci  
Když projíždíte některými vesnicemi na Opavsku, zpříjemňuje Vám jízdu pohled na růz-

nobarevné osazení květin či zeleně. Obzvláště v  letních měsících, kdy je různých květin 
dostatek a také v prodejnách jsou za dostupnou cenu.

Také u nás se snažíme o to, aby naše obec byla pro občany hezkou vesnicí a tudíž v rámci 
našich možností také provádíme údržbu zeleně, stříhání živých plotů, odplevelování okras-
ných záhonů a také výsadbu nových rostlin a květin. A aby i naše vesnice „ožila“ květinami, 
rozhodli jsme se vysadit do betonových kontejnerů na zastávce autobusů Hlučínská, u sa-
moobsluhy a pod zdravotním střediskem několik druhů rostlin. Některé kontejnery byly 
osázeny afrikány a kopretinami do žluta, jiné do oranžova či růžova. Byl to hezký a příjemný 
pohled. Bohužel naše radost vydržela asi čtyři dny. Pátý den ráno všechny kontejnery zely 
prázdnotou. Nenechavci tam ponechali pouze starší rostliny a thuje. Co k tomu víc dodat…
Možná mají tito zloději z ukradených květin na své zahrádce či v truhlících radost. Okradli 
však své spoluobčany o kousek příjemného prostředí. Musíme si asi zvykat na to, že budeme 
mít všude betonové květiny a ty ještě uzamčeny silnými řetězy, popřípadě připevněny k ně-
jaké silné konstrukci.

A tak si kladu otázku. Musí to tak být? Jak s takovými poberty naložit?

Josef Balgar, TS Ludgeřovice 

Přihlaste se na univerzitu 3. věku
Vy všichni, jimž je 55+ a  jste z  Moravskoslezského kraje, i  le-

tos můžete už od září navštěvovat některý z programů Univerzi-
ty třetího věku (U3V), který pro vás připravilo Centrum dalšího 
vzdělávání Pedagogické fakulty Ostravské univerzity v Ostravě ve 
spolupráci s příslušnými katedrami fakulty. Své přihlášky můžete 
podat co nejdříve.

„Senioři se mohou přihlásit na jeden ze čtyř dvousemestrových vzdělávacích programů (hlásí 
se i na víc současně): na přednáškový cyklus Sladká Francie známá i neznámá, dále na cyklus 
Český jazyk a literatura v minulosti a dnes, na přednášky z Anglického nebo německého jazy-

Na Návsi – u vrby  8:00 hod. – 12:00 hod.
Prostranství u rybníka č. 5 12:30 hod. – 16:00 hod. 
(pod Finskými Domky)
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ka pro chronické začátečníky či Konverzaci v anglickém jazyce.“ řekl ředitel Centra dalšího 
vzdělávání Pedagogické fakulty Ostravské univerzity Tomáš Bouda. „Na oblasti kultury 
a jazyky jsme se zaměřili záměrně, protože senioři se o ně v předchozím běhu U3V zajímali,“ 
uvedl dále Bouda.

„Opět navazujeme na úspěšná témata loňských přednášek, rozvíjíme je, doplňujeme a reaguje-
me na zájem seniorů o angličtinu a němčinu. Nový program jsme připravili tak, aby vyhovoval 
jak těm, kteří s angličtinou a němčinou už několikrát začínali a nepodařilo se jim postoupit na vyšší 
úroveň, tak těm, kteří chtějí zvýšit své jazykové i komunikační kompetence bez ohledu na předchozí 
jazykové vzdělání,“ dodal Bouda. 

Pro vás, muže a ženy v „nejlepších letech“, je připravena mimo anglické a německé kon-
verzace také gramatika i lexika. Lektoři aktuálně přizpůsobí obsah jednotlivých hodin po-
třebám a požadavkům zúčastněných, „Lektoři jim ušijí angličtinu a němčinu přímo na míru. 
To bylo právě to, co v předcházejících ročnících Univerzity třetího věku účastníci nejvíce oceňovali 
vedle možnosti setkávat se pravidelně se svými vrstevníky na půdě univerzity v Ostravě,“ řekl 
dále Bouda.

„Přihlásit na některý z pěti nových programů, ale i na více z nich současně, se zájemci mohou 
co nejdříve formou, která jim nejvíc vyhovuje. Mohou zavolat na telefon: 597 092 698 Centra 
dalšího vzdělávání Pedagogické fakulty nebo prostřednictvím e-mailu: marie.marek@osu.cz, či 
písemně na adresu: CDV PdF OU, F. Šrámka 3, Ostrava – Mariánské Hory, nebo elektronicky na:  
http://pdf.osu.cz/index.php?kategorie=91&id=9355,“ dodal Bouda.

Loňského běhu se zúčastnila necelá stovka frekventantů nejen z Ostravy a blízkého oko-
lí, ale například i z Frenštátu pod Radhoštěm, Jeseníku nad Odrou a Hukvald. Osvědčení 
o úspěšném absolvování Univerzity třetího věku seniorům předal na malé slavnosti děkan 
Pedagogické fakulty OU docent Tomáš Jarmara osobně.

Hana Jenčová

SBĚR ŠATSTVA
V HLUČÍNĚ

Charita Hlučín vyhlašuje na
čtvrtek 15. srpna, čtvrtek 11. září, čtvrtek 16. října,

čtvrtek 13. listopadu a čtvrtek 11. prosince 2014
vždy od 15.00 do 17.00 hodin sběr šatstva

Sběr se bude konat v sídle Charity Hlučín
na adrese U Bašty 275/3, Hlučín.
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Sport
Mistrovství ČR starších žáků ve vzpírání 2014

7. června proběhlo ve vzpěračské hale v Příboře Mistrovství ČR starších žáků ve vzpírá-
ní. Představili se zde také dva odchovanci ludgeřovického vzpírání Matěj Madlé a Ondřej 
Tchurz startující v barvách Bonatrans Bohumín.

Co sbíráme především:
letní i zimní boty, letní i zimní bundy, ponožky, spodní prádlo, 

svetry, mikiny, kalhoty (rifle), košile, trička, tepláky, čepice, ruka-
vice, šály, spací pytle, stany a další.

Jak bude s nasbíraným oblečením naloženo:
Šatstvo bude nejprve ve spolupráci s Charitou Hrabyně vytří-

děno, nejpoužitelnější a nejkvalitnější části oblečení budou ve spo-
lupráci s  Odborem sociálních věcí a  zdravotnictví MěÚ Hlučín 
použity jako pomoc pro lidi bez domova z Hlučína a okolí. Zbylé 
oděvy budou ponechány Charitě Hrabyně pro další potřebné a pro její vlastní aktivity. Ne-
požadujeme žádný doklad z čistírny, pouze prosíme, aby šatstvo nebylo viditelně ušpiněno. 
Nejlepší variantou, je-li to možné, je přinést darované věci již v igelitových pytlích, není to 
však podmínkou. Prosíme také, abyste neumisťovali šatstvo mimo uvedený čas sběru kde-
koliv v okolí budovy! Děkujeme. 

 CHARITA HLUČÍN

 Ondřej Tchurz
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Pečovatelská služba
• 24 hodin denně, 7 dní v týdnu, včetně svátků
• Komplexní pečovatelská služba pro nemohoucí v domácnosti
• Aplikace inzulínu, podávání léků, stravy, hygiena atd.
• Doprovod k lékaři, k úřadům, 
   společnost při volnočasových aktivitách
• Nákupy
• Úklid
• Hlídání dětí
• Poradenství       

SLUŽBASENIOR
Volejte kdykoli: 776 812 926 
E-mail: info@senior-sluzba.cz
www.senior-sluzba.cz
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• Aplikace inzulínu, podávání léků, stravy, hygiena atd.
• Doprovod k lékaři, k úřadům, 
   společnost při volnočasových aktivitách
• Nákupy
• Úklid
• Hlídání dětí
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SLUŽBASENIOR
Volejte kdykoli: 776 812 926 
E-mail: info@senior-sluzba.cz
www.senior-sluzba.cz

Inzerce
CENÍK INZERCE 
V LUDGEŘOVICKÉM ZPRAVODAJI
Tisk černobílý formátu A5 – 500 Kč (+ 21 % DPH)
Tisk barevný formátu A5 – 1000 Kč (+ 21 % DPH)
Po domluvě je možný i jiný rozměr, cena se pak odvíjí podle formátu.
Průměrný počet výtisků 630 ks.

VB.

Jako první se představil Matěj Madlé a výkony 42 kg v trhu a 58 kg v nadhozu skončil 
v hm. kategorii do 62 kg na 5. místě. Druhý ludgeřovický vzpěrač Ondřej Tchurz nastoupil 
v hm. kategorii do 69 kg a vytvořil si nové osobní rekordy v trhu 65 kg a v nadhozu 75 kg, 
dvojboj 140 kg a svoji hm. kategorii vyhrál a stal se mistrem ČR.

Na mistrovství ČR v Příboře startovalo celkem 45 vzpěračů a 5 vzpěraček.
Oldřich Tchurz, trenér
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OBECNÍ ÚŘAD LUDGEŘOVICE
800 101 087 – bezplatně

Starosta obce:   starosta@ludgerovice.cz 553 876 010 

Místostarosta obce:  mistostarosta@ludgerovice.cz 728 249 860

Tajemník:   tajemnik@ludgerovice.cz 553 876 022

Stavební úřad  – vedoucí: starinsky@ludgerovice.cz 553 876 015
 – referenti: stavebni@ludgerovice.cz 553 876 016

Matrika:   matrika@ludgerovice.cz 553 876 012
Ohlašovna:   ohlasovna@ludgerovice.cz 553 876 013

Finanční úsek – vedoucí: vfu@ludgerovice.cz 553 876 019
Pokladna:   pokladna@ludgerovice.cz 553 876 020
Hřbitovnictví:  financni@ludgerovice.cz 553 876 021

Životní prostředí – vedoucí: olsak@ludgerovice.cz 553 876 024  
  – referent: matouskova@ludgerovice.cz 553 876 014

Knihovna:   knihovna@ludgerovice.cz 553 876 017

Půjčovní doba o prázdninách:
Pondělí: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00
Úterý: 8:00 – 12:00 12:30 – 14:00
Středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00

Technické služby Ludgeřovice
  – jednatel: balgar@tsludgerovice.cz 597 582 770
    602 750 081
  – ekonom: mikulasova@tsludgerovice.cz 597 582 771
    608 267 551

www.ludgerovice.cz
urad@ludgerovice.cz 
tel.: 595 052 578
fax: 595 052 278

Úřední hodiny:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00
Pokladna navíc:
Čtvrtek: 8:00 – 12:00



Tištěná verze zpravodaje dále obsahuje inzeráty a v příloze jízdní řády 

autobusů linek 56, 67, 68. 

A. Vjačka 
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